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Beslutande och 

tjänstgörande ersät-

tare 

Se sid. 2 

   

Utses att justera Monica Pettersson (M) och Kenneth Ehrnstedt (S) 

  

Övriga deltagare Ulf Ekberg (M) 

Johan Peters (M) 

Saqar Mohssen (S) 

Ursula Magnusson (FP) 

 

Christina Svenby (C) 

Helena Valentin (V) 

Håkan Johansson (SD) 

Håkan Hellman (SD) 

 

 

Justeringens plats och tid: torsdagen den 25 juni kl. 08.00-19.00, Skogsbo, receptionen 

 

Protokollet innehåller § 123 - 148 

 

Underskrifter  

 

Sekreterare ............................................................................................................... 
  Malin Nyberg 

Ordförande ............................................................................................................... 
  Lars-Erik Alversjö (M) 

 

Justerande ............................................................................................................... 
Monica Pettersson (M)   Kenneth Ehrnstedt (S) 

 

Anslag om justeringen uppsatt 2015- 06-25 

 

 

Anslaget skall nedtas 2015- 07-20 

 

 

Underskrift ......................................................................................... 
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Beslutande Monica Pettersson (M) 

Deshira Flankör (M) 

Marie Bladholm (M) 

Jasmin Farid (M) 

Malin Bellander (M) 

Lars-Erik Alversjö (M) 

Kent Eriksson (M) 

Cecilia Lindberg (M) fr.o.m. § 124 

Camilla Lien (M) 

Elisabeth Dingertz (M) § 124-129, 131-148 

Ann Fylkner (M) 

Fredrik Zetterberg (M) 

Carl-Emil Sundberg (M) 

Affi Stork (M) 

Kerstin Öhman Moberg (M)  

Mickael Sjöqvist (M) t.o.m. § 129 

Annika Andersson Ribbing (S) 

Sandro Wennberg (S) 

 

Mikael Lindström (S) 

Andrine Winther (S) 

Cecilia Ramning (S) 

Christer Hedberg (S) 

Cecilia Strömmar (S) 

Kenneth Ehrnstedt (S) 

Anders Gullander (FP) 

Allan Sooman (FP) 

Fredrik Sneibjerg (FP) 

Ina Ununger (C)  

Mica Nordström (C) 

Mats Skoglund (V) 

Malin Åberg Aas (MP) 

Filip Joelsson (MP) 

Helene Reduthe (KD) 

Ove Karlsson (SD) 

Thorulf Empfevik (SD) 

Christer Löwing (SD) 

Jerry Schervall (SD) 

 

 

Tjänstgörande ersät-

tare 

UllaBritt Goldberg (M) § 123 

Thomas Jonsson (M) § 130, 136-148 

Bill Bergman (M) 

Ann-Kristin Särnbrink (S) 

Johnny Tedenfors (S) 

Pär Simon Margulies (S) 

Marielle Forstadius (S) 

Emmy Sjöblom (S) 

 

Henrik Paulsen (S) 

Linda Nygren (S) 

Eva Rosenthal (FP) 

Lars-Erik Wåhlström (FP) 

Siv Strömbäck (MP) 

Thomas Lindell Taylor (MP) 

Anneli Rönnblom (MP) 

Per-Olof Fransson (KD) § 123-126, 129-148 

Jan Dolk (KD) § 127-128 
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Dnr  Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 123 

Svar på frågor 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Frågorna 1 – 7 är besvarade. 
 

Ärendebeskrivning 

Följande frågor har lämnats in till dagens sammanträde: 

 

1. Fråga från Mats Skoglund (V) till kommunstyrelsens ordförande 

Monica Pettersson (M) om samarbetet med Villeroy & Boch. 

2. Fråga från Thorulf Empfevik (SD) till kommunstyrelsens ordförande 

Monica Pettersson (M) om en enkel fråga. 

3. Malin Åberg Aas (MP) till kommunstyrelsens planutskotts 

ordförande Anders Gullander (FP) om en enkel fråga. 

4. Siv Strömbäck (MP) till utbildningsnämndens ordförande Marie 

Bladholm (M) om hantering av förstudien gällande tilläggsbelopp 

och kommungemensamma resursgrupper. 

5. Kenneth Ehrnstedt (S) till utbildningsnämndens ordförande Marie 

Bladholm (M) om skolskjuts vid växelvis boende. 

6. Annika Andersson Ribbing (S) till kommunstyrelsens ordförande 

Monica Pettersson (M) om Stavsnäs Vinterhamn. 

7. Andrine Winther (S) till ordförande i tekniska nämnden Malin Bellander 

(M) om en enkel fråga. 

8. Henrik Paulsen (S) till kommunstyrelsens ordförande Monica 

Pettersson (M) om Fråga om Värmdösalen. 

9. Kenneth Ehrnstedt (S) till kommunstyrelsens ordförande Monica 

Pettersson (M) om Värmdösalens tillgänglighet. 

 

Frågorna 1 – 7 besvaras. Frågorna 8 – 9 besvaras inte p.g.a. tidsbrist. 

 

 

_______  
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Dnr  Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 124 

Svar på interpellationer 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Interpellationerna är besvarade. 
 

Ärendebeskrivning 
 

Följande interpellationer besvaras: 

 

1. Interpellation från Mats Skoglund (V) till kommunstyrelsens 

ordförande Monica Pettersson (M) om försäljning av kommunens 

fastigheter. 

2. Interpellation från Karin Aaseby (S) till socialnämndens ordförande 

Elisabeth Dingertz (M) om aktiv fritid och lovverksamhet för alla 

barn. 

3. Interpellation från Ann-Kristin Särnbrink (S) till 

utbildningsnämndens ordförande Marie Bladholm (M) om bra 

skoltoaletter.  

 

 

_______ 
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Dnr  Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 125 

Framställan av interpellationer 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Interpellationerna får framställas och besvaras vid kommande sammanträde. 
 

Ärendebeskrivning 

Följande interpellationer har inlämnats till dagens sammanträde: 

 

1. Sandro Wennberg (S) m.fl. till socialnämndens ordförande Elisabeth 

Dingertz (M) om EU-medborgares vistelse i kommunens centrum. 

2. Filip Joelsson (MP) till vård- och omsorgsnämndens Jan Dolk (KD) 

om avtaluppföljning inom vård- och omsorgsnämndens 

verksamhetsområden 

 
Handlingar i ärendet 

Interpellationer 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 126 

Anmälan av motion 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
 

Ärendebeskrivning 

Följande motion har inlämnats till dagens sammanträde: 

 

1. Motion från Malin Åberg Aas (MP) om strategi för minskad 

klimatpåverkan vid byggande. 

 
Handlingar i ärendet 

Motion 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 15KS/268 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 127 

Avtal med trafikverket Region Stockholm för genomförande av 
detaljplan för Brunn 1:1 m fl – infartsparkering Näsuddsvägen 
m.m. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Godkänner avtalet. 
 

Ärendebeskrivning 

För genomförande av detaljplanen för Brunn l: l m.fl. infartsparkering 

Näsuddsvägen m.m. föreslås att kommunen träffar avtal med Trafikverket 

Region Stockholm. Avtalet reglerar finansiering av nya busshållplatser, 

övergångsställe, byggtekniska detaljer, besiktningar m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen protokoll 2015-05-12 § 94 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2015-04-22, § 40 

Avtal mellan Trafikverket Region Stockholm och Värmdö kommun för 

genomförande av detaljplan för Brunn 1: l m.fl.- infartsparkering 

Näsuddsvägen, 2015-04-21 

 
Yrkanden 

Anders Gullander (FP) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag att godkänna avtalet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag bifalles eller avslås och 

finner att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

På grund av jäv deltar inte Per-Olof Fransson (KD) i handläggningen av 

detta ärende. 
 
Sändlista 

SOT-sektorn 

 

_______ 
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Dnr 15KS/107 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 128 

Antagande av detaljplan för del av Brunn 1:1 m fl – 
infartsparkering Näsuddsvägen m.m. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Antar detaljplanen. 

2. Godkänner granskningsutlåtandet. 

3. Upphäver strandskyddet enligt planen den dag planen vinner laga 

kraft. 
 

Ärendebeskrivning 

Planområdet för del av Brunn l: l m.fl. ligger i centrala Brunn, norr om väg 

646, Eknäsvägen. 

 

Planens syfte och mål är att uppnå en trafiksäker parkeringslösning för såväl 

pendelparkerare som besöksparkerare till idrottsplats och spontanidrottsfält, 

samt att uppnå en förbättrad dagvattenhantering från vägar och parkeringar i 

Brunns centrum. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-05-12 § 104 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2015-04-22, § 39 

Antagande av detaljplan för del av Brunn l : l m. fl. infartsparkering 

Näsuddsvägen m.m., 2015-03-31. 

 
Yrkanden 

Anders Gullander (FP) och Emmy Sjöblom (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar att kommunfullmäktige ska få en specificering 

av kommunens kostnader för anlägga del av trafikåtgärder vid 

genomförande av detaljplan för infartsparkeringen vid Näsuddsvägen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag bifalles eller avslås och 

finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Åberg Aas yrkande bifalles eller avslås och finner 

att det avslås. 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Åberg Aas yrkande röstar ja, den som bifaller yrkandet 

röstar nej.” 

 

Kommunfullmäktige beslutar med 31 ja-röster mot 19 nej-röster att avslå 

Åberg Aas yrkande (voteringslista 1). 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Miljöpartiet lämnar följande skriftliga reservation: 

”Reservation ärende 21 antagande av detaljplan för del av Brunn 1:1 

infartsparkering Näsuddsvägen mm 

Miljöpartiet reserverar sig mot att Kommunfullmäktige inte ville få 

redovisat kommunens kostnader för genomförandet av den infartsparkering, 

dagvattendamm vägar och naturområde som ingår i detaljplan för 

Näsuddsvägen. 

Vi ser det som anmärkningsvärt att vår begäran inte bifölls och tar det som 

ytterligare ett tecken på majoritetens slarviga hantering av kommunens 

angelägenheter. 

Det här är en av få detaljplaner där kommunen står för såväl plankostnader 

som genomförande och just därför är det viktigt att fullmäktige får redovisat 

vilka kostnader som finns i anslutning till planen. 

Filip Joelsson, Malin Åberg Aas, Siv Strömbäck, Anneli Rönnblom, Thomas 

Taylor, 

Miljöpartiet de gröna i Värmdö” 

 

På grund av jäv deltar inte Per-Olof Fransson (KD) i handläggningen av 

detta ärende. 

 
Sändlista 

SOT-sektorn 

 

_______ 
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Dnr 14KS/l Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 129 

Revidering av driftsbudget 2015 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Godkänner reviderad driftbudget 2015. 
 

Ärendebeskrivning 

I förslaget till reviderad budget har beaktats: 

 Följdeffekter av resultatbalansering 

 Uppdatering av skatt, utjämningssystem och generella statsbidrag 

 Justering för volymer 

 Bruttojusteringar av nämndernas budgetar 

 Komplettering p.g.a. ny nämndorganisation 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-06-03 § §107 

Förslag till revidering av driftbudget 2015, 2015-05-13 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att 

1. AFA-medel för 2015 (15,6 mnkr) återförs till verksamheterna. 

2. Socialdemokraternas budget för 2015 antas som reviderad 

driftsbudget. 

 

Filip Joelsson (MP) och Malin Åberg Aas (MP) yrkar 

1. Att höja skolpengens generella påslag med 3 % från 1 juli 2015. För 

finansiering ökas utbildningsnämndens budget med motsvarande en 

kostnad på a 3,5 mnkr 2015 och 7,0 mnkr 2016.  

2. Att kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda budgetprincipen för 

socialnämnden i syfte att dela budgeten i två delar: en del för insatser 

och en del för tjänstemannaorganisationen. Utredningen ska vara 

färdig senast 31 januari 2016 och ha som syfte att föreslå 

konstruktiva förändringar inför 2017 års budget.  

3. Att uppdra till kommunstyrelsen att senast den 1 oktober 2015 

redovisa en utredning om hur en finansiering för att skapa fler 

heltidstjänster för sköterskor inom vård- och omsorgsnämndens 

ansvarsområde kan för-bättra möjligheterna vid rekrytering av 

vårdpersonal.  

4. Att uppdra till kommunstyrelsen att senast den 31 december 2015 

redo-visa en utredning över hur arbetet med att bilda ett 

naturreservat i Eke-dalsskogen och Hemmesta storskog kan 

påskyndas och genomföras under mandatperioden. För arbetet 

tilldelas kommunstyrelsens planerings-utskott 0,5 mnkr 2015 och 1,0 

mnkr 2016.  
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5. Att utbildningsnämnden tillförs 0,5 mnkr för arbete med att minska 

giftigt material och inventarier i förskolor i enlighet med 

miljöpartiets motion om giftfria förskolor och 

Naturskyddsföreningens åtgärdsför-slag Operation giftfri förskola.  

6. Att miljöpartiets motion om driftbudget för den kommunala 

verksamheten, som lades hösten 2014, antas i sin helhet.  
 

Mats Skoglund (V) yrkar bifall till vänsterpartiets budgetförslag samt 

Joelsson m.fl. yrkande punkt 4 och Andersson Ribbings yrkande punkt 1 

samt  

1. att Värmdö Bostäder planerar för att årligen bygga ca 250 

klimatsmarta lägenheter med rimliga hyror  

2. att kommunstyrelsen skall planera för att det årligen byggs ca 500 

klimatsmarta hyresrätter med rimliga hyror. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

reviderad budget godkänns och avslag på Joelsson m.fl. yrkande samt 

Skoglunds yrkanden. 

 
Beslutsgång och omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsens 

förslag bifalles. 

Votering begärs. Ordförande meddelar att kommunstyrelsens förslag är 

huvudförslag. 

 

Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

1. Skoglunds yrkande, Joelssons m.fl. yrkande och Andersson Ribbings 

yrkande nr 2 ställs mot varandra för att utse motförslag till 

huvudförslaget. 

2. Kommunstyrelsens förslag ställs mot det förslag som utses till 

motförslag. 

3. Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som bifaller 

motförslaget röstar nej. 

 

Ordförande ställer Skoglund yrkande, Joelssons m.fl. yrkande och 

Andersson Ribbings yrkande nr 2 mot varandra och finner att Andersson 

Ribbings yrkande blir motförslag. 

 

Votering begärs. Ordförande meddelar att Andersson Ribbings yrkande nr 2 

ska utgöra huvudförslag i omröstningen om motförslag.  

 

Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

1. Skoglunds yrkande och Joelssons m.fl. yrkande ställs mot varandra 

för att utse motförslag till huvudförslaget i omröstningen om 

motförslag. 

2. Andersson Ribbings yrkande nr 2 ställs mot det förslag som utses till 

motförslag. 
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3. Den som avslår Andersson Ribbings yrkande nr 2 röstar ja, den som 

bifaller motförslaget röstar nej. 

 

Ordförande ställer Skoglunds yrkande och Joelssons m.fl. yrkande mot 

varandra och finner att Joelssons m.fl. yrkande blir motförslag till 

huvudmotförslaget. 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

Den som bifaller Joelssons m.fl. yrkande röstar ja, den som bifaller 

Skoglunds yrkande röstar nej. 

 

Kommunfullmäktige beslutar med 6 ja-röster mot 2 nej-röster (43 avstår) att 

utse Joelssons m.fl. yrkande till motförslag till huvudmotförslaget 

(voteringslista 2). 

 

Kommunfullmäktige beslutar därefter med 15 ja-röster mot 5 nej-röster (31 

avstår) att utse Andersson Ribbings yrkande nr 2 till motförslag till 

huvudförslaget (voteringslista 3). 

 

Kommunfullmäktige beslutar slutligen att kommunstyrelsens förslag 

bifalles. 

 

 

Ordförande frågar om Joelssons m.fl. yrkande 1 bifalles eller avslås och 

finner att det avslås.  

 

Ordförande frågar om Joelssons m.fl. yrkande 2 bifalles eller avslås och 

finner att det avslås.  

 

Ordförande frågar om Joelssons m.fl. yrkande 3 bifalles eller avslås och 

finner att det avslås.  

 

Ordförande frågar om Joelssons m.fl. yrkande 4 bifalles eller avslås och 

finner att det avslås.  

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Joelsson m.fl. yrkande nr 4 röstar ja, den som bifaller 

yrkandet röstar nej.” 

 

Kommunfullmäktige beslutar med 28 ja-röster mot 5 nej-röster (16 avstår) 

att avslå Joelssons m.fl. yrkande (voteringslista 4). 

 

 

Ordförande frågar om Andersson Ribbings yrkande nr 1 bifalles eller avslås 

och finner att det avslås.  

 

Ordförande frågar om Skoglunds yrkanden 1 och 2 bifalles eller avslås och 

finner att de avslås. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Resevation från (V) Mats Skoglund: ”Reserverar sig mot beslutet till förmån 

för egna yrkanden”. 

 

Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för den skriftliga 

reservationen i kommunstyrelsen 150603 § 107. 

Reviderad driftsbudget 

”Vi socialdemokrater är kritiska till att AFA-medlen, som är en 

återbetalning av försäkringsmedel, inte återförs till de verksamheter som 

betalat in pengarna. M-styrets beslut innebär att exempelvis den kommunala 

skolan och äldreomsorgen avstått medel som nu när de återbetalas tas in 

som ett överskott i budgeten. Därmed har den ”konkurrens” som 

(m)ajoriteten brukar vilja säga sig värna, satts ur spel. Vi ser behov att lyfta 

attraktiviteten som arbetsgivare, det hade varit både önskvärt och rimligt om 

de återbetalade medlen hade återförts dit där de kom ifrån.” 

 

”Reservation (MP) ärende 22 revidering av driftbudget för 2015 

Miljöpartiets budgetförslag för Värmdö 2015 har som målsättning att vi ska 

minska våra ekologiska fotavtryck, såväl som kommun som på individnivå 

men också att vi ska utveckla och stärka skolan och omsorgen om de som 

har behov av stöd. 

Vi har särskilt lyft fram fem yrkanden som trycker på viktiga områden för 

Värmdös hållbara utveckling, samtidigt som vi med stolthet hänvisar till 

hela vår budgetmotion från hösten 2014. Det är med besvikelse vi ser att 

Alliansen valde att avslå våra förslag utan att ta dem under övervägande. 

Men det är inte det värsta: Vi står nu inför årets stora avslöjande av 

majoritetens trovärdighet. 

När vi hanterade budgeten för 2015 i höstas fanns det inte med några förslag 

på utveckling från den politiska majoriteten. De skyllde på ny 

nämndorganisation och ny regering. Samtidigt lovade såväl Moderaterna, 

Folkpartiet och Centerpartiet att återkomma med sina politiska uppdrag och 

prioriteringar vid vårens revidering av budgeten. Vi ska nu besluta om 

budgetrevideringen och här finns bara nedskärningar. På frågan om vilka 

uppdrag som ska läggas, fick vi till svar att dessa ska läggas på nämndnivå – 

en strategi som reducerar de folkvalda till en dyr debattklubb! 

När vi analyserar Alliansens prioriteringar, så kan de bara sammanfattas 

som 2 miljoner mindre till skolan och 5 miljoner mindre till de äldre. Vi 

finner detta mycket beklagligt eftersom redan höstens budget innebar 

nedskärningar för vissa enheter inom skolan. 

Miljöpartiet ser med stor oro på utvecklingen inom socialtjänsten där flera 

rutinerade socialsekreterare och andra tjänstemän har lämnat eller är på väg 

att lämna kommunen. Det råder stor brist på socialsekreterare och det är 

förståeligt att människor med en yrkesstolthet väljer att lämna en kommun 

som år efter år skär ner på kvaliteten i det arbete som utförs kring omsorgen 

om dem i samhället som har det mycket svårt. 

Med Miljöpartiets budgetförslag fortsätter vi Värmdös utveckling mot 

fossilfriheten, klimatneutraliteten och mänskligheten. Halva året har gått och 
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ett halvår har slarvats bort men vi är beredda att hugga i och arbeta för en 

framtidsinriktad utveckling i Värmdö som tar hänsyn till såväl människor 

som djur, natur och kommande generationer. Vi reserverar oss mot Allians 

för Värmdös nedskärningar och bifaller återigen vårt eget budgetförslag för 

Värmdö. 

Filip Joelsson, Malin Åberg Aas, Siv Strömbäck, Anneli Rönnblom, Thomas 

Taylor, 

Miljöpartiet de gröna i Värmdö” 

 
Sändlista 

KLG 

Sektor för ekonomi och uppföljning 

 

_______ 
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Dnr 15KS/376 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 130 

Årsredovisning och ansvarsfrihet för Samordningsförbundet i 
Värmdö 2014 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Beviljar styrelsen för Samordningsförbundet i Värmdö ansvarsfrihet för 

2014 års verksamhet. 
 

Ärendebeskrivning 

Styrelsens i Samordningsförbundet i Värmdö (Värmsam) verksamhet har 

granskats av KPMG. KPMG bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är 

rättvisande och att styrelsen har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt 

och från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt och tillstyrker att 

styrelsen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2014. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen protokoll 2015-06-03 §109. 

Årsredovisning och ansvarsfrihet för Samordningsförbundet i Värmdö 2014, 

KUA 2015-04-28 

 
Yrkanden 

Ina Ununger (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag bifalles eller avslås och 

finner att det bifalles.  
 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Elisabeth Dingertz (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggning av 

ärendet.  

 
Sändlista 

KLG 

Värmsam 

 

_______ 
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Dnr 15KS/356 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 131 

Skatteväxling för utförande av viss hälso- och sjukvård inom 
LSS-verksamheter 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Antar Kommunförbundet Stockholms Läns (KSL) rekommendation 

om hälso- och sjukvård i bostad med särskild service och daglig 

verksamhet. 

2. Värmdö kommun hemställer, tillsammans med Stockholms läns 

landsting och övriga kommuner i länet, hos finansdepartementet att 

de länsvisa skattesatserna i 2 §och 3 § förordningen (2013:976) om 

kommunalekonomisk utjämning höjs 2 öre för kommunerna och 

sänks med 2 öre för Stockholms läns landsting fr.o.m. den l januari 

2016. 
 

Ärendebeskrivning 

Kommunen antog under 2014 en rekommendation från KSL om hälso- och 

sjukvård i bostad med särskild service och daglig verksamhet. 

KSL har nu funnit att ytterligare beslut krävs angående skatteväxling. KSL 

rekommenderar kommunerna och landstinget hemställa om att de länsvisa 

skattesatserna justeras. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-06-03 § 115. 

Skatteväxling för utförande av viss hälso- och sjukvård inom LSS-

verksamheter, KUA 2015-04-09. 

 
Sändlista 

Finansdepartementet 

Omsorgs- och välfärdssektorn 

 

_______ 
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Dnr 15VON/4 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 132 

Arbetsordning för pensionärsrådet 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Godkänner arbetsordningen. 
 

Ärendebeskrivning 

De nya reglementen som antagits för mandatperioden innebär att det är 

nämnderna som kan inrätta råd och att rådens arbetsordning ska godkännas 

av kommunfullmäktige. Vård- och omsorgsnämnden har inrättat ett 

pensionärsråd och föreslagit kornmunfullmäktige godkänna arbetsordning 

för rådet. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-6-03 § 117 

Arbetsordning för pensionärsrådet, KUA 2015-04-23 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

godkänna arbetsordningen. 

 
Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag bifalles eller avslås och 

finner att det bifalles.  
 
Sändlista 

Pensionärsrådet 

Omsorgs- och välfärdssektorn 

 

_______ 
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Dnr 15VON/3 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 133 

Arbetsordning för rådet för funktionshinderfrågor 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Godkänner arbetsordningen. 
 

Ärendebeskrivning 

De nya reglementen som antagits för mandatperioden innebär att det är 

nämnderna som kan inrätta råd och att rådens arbetsordning ska godkännas 

av kommunfullmäktige. 

 

Vård- och omsorgsnämnden har inrättat ett råd för funktionsfrågor och 

föreslagit kommunfullmäktige godkänna arbetsordning för rådet. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-06-03 § 118 

Arbetsordning för råd för funktionshinderfrågor, KUA 20 15-04-23 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

godkänna arbetsordningen.  

 
Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag bifalles eller avslås och 

finner att det bifalles.  
 
Sändlista 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Omsorg- och välfärdssektorn 

 

_______ 
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Dnr 14KS/236 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 134 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom tre 
månader, kvartal 4 2014 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Godkänner socialnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre 

månader för kvartal 4 år 2014. 
 

Ärendebeskrivning 

Socialnämnden hade 20 beslut ej verkställda inom tre månader under fjärde 

kvartalet 2014. I tjänsteskrivelse till vård- och omsorgsnämnden framgår 

vilken typ av insatser de ej verkställda besluten avser. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-06-03 § 119. 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader 

kvartal 4 år 2014, KUA 2015-05-22. 

 
Sändlista 

Omsorgs- och välfärdssektorn  

 

_______ 
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Dnr 14KS/236 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 135 

Rapportering av finansieringsnämnden för äldreomsorgs beslut 
ej verkställda inom tre månader, kvartal 4 2014 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Godkänner finansieringsnämnden för äldreomsorgs redovisning av beslut ej 

verkställda inom tre månader för kvartal4 år 2014. 
 

Ärendebeskrivning 

Finansieringsnämnden för äldreomsorg hade tre beslut ej verkställda inom 

tre månader under fjärde kvartalet 2014. I tjänsteskrivelse till vård- och 

omsorgsnämnden framgår vilken typ av insatser de ej verkställda besluten 

avser. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens beslut 2015-06-03 § 120 

Rapportering av finansieringsnämnden för äldreomsorgs beslut ej 

verkställda inom tre månader kvartal4 år 2014, KUA 2015-05-22. 

 
Sändlista 

Omsorgs- och välfärdssektorn 

 

_______ 
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Dnr 15KS/213 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 136 

Markanvisning för förskola upplåten med tomträtt i 
Porslinskvarteren 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Återremitterar ärendet för att få alla anbudshandlingar och uppdaterad 

finansiell status på anbudsgivare 1 (minst 2014-12-31). 
 

Ärendebeskrivning 

Utvecklingen av Porslinskvarteren (detaljplan för Fabriksstaden) syftar till 

att möjliggöra en omvandling av gamla Gustavsbergs fabriksområde till en 

öppen och levande stadsdel med bostäder, verksamheter och service. Planen 

ger plats för ca 1500 bostäder samt såväl nya som befintliga verksamheter. 

Porslinskvarteren ägs till huvuddelen av olika privata fastighetsbolag. En 

mindre del av fastigheterna ägs av Värmdö Kommun. Kommunen ska 

förvärva mark för bostäder samt har förvärvat aktuell fastighet för förskola. 

För att tillgodose det behov av förskoleplatser som kommer att uppstå i 

samband med de nya bostäderna i Porslinskvarteren har det i detaljplanen 

skapats en byggrätt för en förskola. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-06-17 § 136 

 
Yrkanden 

Siv Strömbäck (MP) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar att ärendet ska 

återremitteras.  

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att 

”återremittera ärendet för att få alla anbudshandlingar och uppdaterad 

finansiell status på anbudsgivare 1 (minst 2014-12-31).  

 

Monica Pettersson (M), Filip Joelsson (MP) och Mats Skoglund (V) yrkar 

bifall till Andersson Ribbings återremiss. 

 
Beslutsgång 

Ordförande frågar om Andersson Ribbings yrkande bifalles eller avslås och 

finner att det bifalles. 
 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Socialdemokraterna lämnar följande protokollsanteckning: 

” Markanvisning förskola 

Markanvisningsavtal Porslinskvarteren 

(M)ajoriteten i Värmdö har valt en mycket märklig hantering när det gäller 

en ny förskola i Porslinskvarteren. 
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Redan år 2012 konstaterade fastighetsutskottet behovet och föreslog en 

lösning med markanvisningsavtal för själva byggnaden, en ny förskola. 

Dåvarande finansieringsnämnden för utbildning valde också att för sin del ta 

beslut om att söka en driftsoperatör för verksamheten i lokalen. Dessa båda 

delar; uppförandet och driften av fastigheten förskola samt driften av själva 

verksamheten bakades ihop i en och samma markanvisning (tävling). Att de 

både delarna skulle slås ihop i en gemensam process har inte tagits något 

beslut om i kommunstyrelsen. 

När nu utfallet av markanvisningen ska behandlas vid dagens sammanträde 

kan vi konstatera att allt fokus ligger på uppförandet av byggnaden. 

Kriterierna för markanvisningen handlar inte på något sätt om kvaliteten vi 

önskar se i förskoleverksamheten. Vi vet inte ens inför dagens beslut om 

anordnarna som lämnat anbud klarar kravnivån för att ens få bedriva 

verksamhet. Någon sådan prövning har inte gjorts. 

Vi kan också konstatera att valet av modell kraftigt urholkat konkurrensen. 

Det är få anordnare som klarar av kravet att både kunna bygga en förskola, 

drifta byggnaden OCH driva förskoleverksamhet. Endast TVÅ anbud har 

inkommit. Därtill har inte kommunens egen verksamhet fått lämna anbud. 

Det finner vi helt obegripligt. Alliansen brukar prata vitt och brett om hur 

konkurrens är vad som ska lösa utmaningar med kvalitet i verksamheten. 

Att då helt diskvalificera en del av marknaden rimmar illa. 

Med anledning av detta föreslog vi att ärendet vid kommunstyrelsens 

sammanträde tidigare i eftermiddags skulle återremitteras för att både ge 

kommunens verksamhet möjlighet att lämna anbud och för att reda ut ett 

antal frågor som ställdes på mötet och som ingen kunde svara på. Tyvärr 

valde (m)ajoriteten att forcera ärendet vidare till kvällens 

kommunfullmäktige. 

Inte heller under kvällens möte har nödvändiga klargöranden kunnat ges. Vi 

har därför argumenterat för en återremiss, något som så småningom också 

den styrande alliansen anslutit till, även om de alltjämt kvarstår vid den 

rigida uppfattningen att den kommunala egenregin inte ska få lämna eget 

anbud.” 

 

Miljöpartiet lämnar följande protokollsanteckning: 

” Protokollsanteckning ärende 29 markanvisning för förskola upplåten 

med tomträtt inom detaljplan Fabriksstaden 

 

Miljöpartiet är lättade över att Allians för Värmdö efter en lång debatt valde 

att återremittera ärendet om markanvisningen för förskolan inom detaljplan 

Fabriksstaden. Vi ser inte att det räcker med två anbud och det saknades 

också mycket viktig information kring den anbudsgivare som enligt 

underlaget hade värderats till vinnare. Vi ser också flera problem med hur 
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upphandlingen har gått till när tomträttsavgälden viktas så tungt. Det finns 

en risk att kvaliteten i byggnaden minskar på grund av detta. 

Vi ser också stora problem med upplägget att både gå ut med en anvisning 

om byggande kopplat till tillstånd för drift av förskoleverksamhet. Vi är 

oroliga för kvaliteten i certifieringsprocessen av förskoleverksamheten, när 

fullmäktige väl gett ett halvt positivt besked i och med beslut om 

markanvisning. Vi vill se en markanvisning kring byggandet där egenregin 

är med och att man parallellt har ett resonemang och upphandling/tilldelning 

av lämplig driftspartner om det inte ska vara i egenregi. 

Filip Joelsson, Malin Åberg Aas, Siv Strömbäck, Anneli Rönnblom, Thomas 

Taylor, 

Miljöpartiet de gröna i Värmdö” 

 

Vänsterpartiet lämnar följande protokollsanteckning: 

” PA- Ärende 29 Markanvisning för förskola upplåten med tomträtt i 

Porslinskvarteren 

Mats Skolund (V) antecknar till protokollet att Vänsterpartiet förbehåller sig 

rätten att, när ärendet återkommer, yrka på att förskolan skall drivas i egen 

regi av Värmdö kommun. 

Mats Skoglund”  

 

Sammanträdet ajourneras kl. 22.05-22.20 samt 22.25-22.35. 

 
Sändlista 

Utbildningsnämnden 

SOT-sektorn 

 

_______ 
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Dnr 15KS/398 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 137 

Justering av bolagsordning för Värmdö Hamnar AB 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Godkänner den reviderade bolagsordningen för Värmdö Hamnar AB. 
 

Ärendebeskrivning 

Förslaget om revidering av bolagsordningen för Värmdö Hamnar AB avser 

hur vinst och behållna tillgångar ska fördelas vid bolagets likvidation samt 

för vilken tid styrelsen ska väljas. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-06-03 § 121 

Reviderad bolagsordning för Värmdö Hamnar AB, KUA 20 15-05-08 

 
Sändlista 

Värmdö hamnar 

 

_______ 
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Dnr 15KS/418 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 138 

Ändring av kommunstyrelsens reglemente samt 
delegationsordning avseende rätt att meddela eldningsförbud 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Kommunstyrelsens reglemente, § 11 Skydds- och säkerhetsarbete 

kompletteras med texten "Kommunstyrelsen beslutar om 

eldningsförbud". 
 

Ärendebeskrivning 

Storstockholms brandförsvar (SSBF) har hittills utfärdat eldningsförbud när 

det är motiverat av brandsäkerhetsskäl. Enligt en dom i Högsta 

förvaltningsdomstolen kan kommunen inte delegera rätten att utfärda 

eldningsförbud till ett kommunalförbund. Därför föreslås att 

kommunstyrelsen ges rätt utfärda eldningsförbud och att kommunstyrelsen 

delegerar ärendet till kommundirektören. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens protokoll 2015-06-03 § 122 

Komplettering av kommunstyrelsens reglemente och delegationsordning 

avseende eldningsförbud, KUA 2015-05-05 

 
Sändlista 

KLG 

Författningssamlingen 

 

_______ 
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Dnr  Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 139 

Delgivning: Årsredovisning för Stiftelsen Ängsviks skogs- och 
friluftsområde 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Delgivningen noteras. 
 

Ärende 

Styrelsen för Stiftelsen Ängsviks Skogsvårds- och friluftsområde avger 

härmed årsredovisning för räkenskapsåret 2014. 

 
Sändlista 

 

_______ 
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Dnr  Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 140 

Delgivning: Information om rapport från inspektion av 
överförmyndare - länsstyrelsen 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Delgivningen noteras. 

 

Ärende 

Länsstyrelsen i Stockholm, Information om rapport från inspektion av 

överförmyndare. 

 
Sändlista 

 

_______ 
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Dnr 15KS/0027 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 141 

Val av ersättare i valnämnden (FP) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Ärendebeskrivning 

Folkpartiet (FP) har en plats som ersättare vakant i valnämnden. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/21 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 142 

Val av ersättare i socialnämnden (FP) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Bengt Nordgren (FP) väljs till ny ersättare i socialnämnden. 
 
Ärendebeskrivning 

Jorge Tenorio (FP) har begärt befrielse från uppdraget som ersättare i 

socialnämnden. 

 
Sändlista 

Personalavdelning 

Troman 

Valpärm 

B Nordgren 

Socialnämnden 

 

_______ 
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Dnr 15KS/18 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 143 

Val av ersättare i utbildningsnämnden (C) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Anna Kepple (C) väljs till ny ersättare i utbildningsnämnden. 
 
Ärendebeskrivning 

Mia Andersson (C) har begärt befrielse från uppdraget som ersättare i 

utbildningsnämnden. 

 
Sändlista 

Valpärm 

Troman 

Personalavdelning 

Utbildningsnämnden 

A Kepple 

 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                   Sid 33 

Kommunfullmäktige 2015-06-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Dnr 15KS/21   Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 144 

Val av ersättare i socialnämnden (MP) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Ulla Björn (MP) väljs till ny ersättare i socialnämnden. 
 

Ärendebeskrivning 

Filip Joelsson (MP) har begärt befrielse från uppdraget som ledamot i 

socialnämnden. 

 
Sändlista 

Valpärm 

Troman 

Personalavdelning 

Socialnämnd 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                   Sid 34 

Kommunfullmäktige 2015-06-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Dnr 15KS/62 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 145 

Befrielse av uppdrag kommunfullmäktige samt ersättare 
tekniska nämnden (S) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

1. Disa Påhlman (S) befrias från uppdragen. 

2. Val av ledamot i kommunfullmäktige, nytt val sker genom ny 

sammanräkning av länsstyrelsen. 

3. Val av ersättare i tekniska nämnden bordläggs. 
 

Ärendebeskrivning 

Disa Påhlman (S) har begärt befrielse från uppdragen som ledamot i 

kommunfullmäktige och ersättare i tekniska nämnden. 

 
Sändlista 

Länsstyrelsen 

KF 

Tekniska nämnden 

Personalavdelningen 

 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                   Sid 35 

Kommunfullmäktige 2015-06-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Dnr 15KS/19 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 146 

 

Befrielse av uppdrag ersättare tekniska nämnden (S) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

1. Ingela Larsson (S) befrias från uppdraget. 

2. Val av ersättare i tekniska nämnden bordläggs. 
 

Ärendebeskrivning 

Ingela Larsson (S) har begärt befrielse från uppdraget som ersättare i 

tekniska nämnden. 

 
Sändlista 

Tekniska nämnden 

Personalavdelningen 

I Larsson 

Troman 

Valpärm 

 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                   Sid 36 

Kommunfullmäktige 2015-06-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Dnr 15KS/336 Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 147 

 

Nominering av styrelse i Gustavsbergs Porslinsmuseum AB 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Utser en ny styrelse och lekmannarevision i Gustavsbergs Porslinsmuseum 

AB, bestående av tjänstemän i Värmdö kommun enligt följande: 

 

 Stellan Folkesson, ordförande 

 Hans Ivarsson, vice ordförande 

 Frida Ragnarsson, ledamot 

 Annica Lempke, suppleant 

 Marie Näslund, suppleant 

 Lotta Wretman, lekmannarevisor 

 Peter Fahlander, lekmannarevisor 

 
Ärendebeskrivning 

Porslinsmuseets verksamhet har övergått i förvaltningsform och en styrelse 

och lekmannarevisorer måste tillsättas i enlighet med gällande 

bolagsordning. 
 
Sändlista 

Gustavsbergs porslinsmuseum 

 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                   Sid 37 

Kommunfullmäktige 2015-06-17 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Dnr  Kommunfullmäktige 2015-06-17 § 148 

 

Bordläggningar 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Följande ärenden bordläggs: 

1. Svar på interpellation (MP) om vuxenutbildning 

2. Svar på interpellation (S) om arbete med elever i behov av särskilt 

stöd 

3. Svar på interpellation (MP) om Förtroendevaldas tillgång till lokaler i 

Skogsbo 

4. Svar på interpellation (S) om antalet specialpedagoger i grundskolan och 

gymnasieskolan 
5. Svar på interpellation (V) om nya riktlinjer för parboende i särskilt boende 
6. Svar på interpellation (MP) om de förtroendevaldas tillgänglighet till 

kommunhuset  
7. Svar på interpellation (S) om beslut om lokalisering av verksamheter 
8. Svar på interpellation (MP) om Charlottendal 
9. Svar på interpellation (V) om socialnämndens omfattande handlingsplaner 

10. Svar på interpellation (V) om dotterbolagens lönesättning 
11. Punkten 5. Svar på IP om vuxenutbildning. 
12. Svar på motion (MP) om riktat ekonomiskt stöd för att minska skad-

liga ämnen inom kommunens verksamheter 

13. Svar på motion (MP) om att skapa ett kommunalt energibolag 

14. Svar på motion (S) om flexiblare parkeringsnorm för billigare bostä-

der och ett klimatsmart Värmdö 

15. Svar på motion (S) Satsa på spännande bostäder lämpliga för unga 

16. Svar på motion (S) Bygg små prisvärda hyresbostäder och skapa för-

utsättningar för flera arbetsplatser 

17. Svar på motion (S) om ”vita jobb” 

18. Svar på motion (MP) Inför lagliga graffitiväggar i Värmdö 

19. Svar på motion (S) Idrottsplaner med konstgräs i Gustavsberg 

 

 

 

 

 

 


